
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
       
 
   
     
     

 
 
 
 
 

 
 
 
   Vážení občané Zdíkovska, 
na úvod chci poděkovat všem 
voličům, kteří přišli 5. – 6. října 
ke komunálním volbám, neboť 
volební právo je jedna z mož-
ností demokratického zřízení, 
kdy místo nadávání a po-
mlouvání můžeme něco oprav-
du změnit. Samozřejmě chci 
poděkovat zejména voličům, 
kteří podpořili naše Sdružení 
nezávislých kandidátů Zdíkov-
ska a pomohli nám získat silný 
mandát do zastupitelstva obce. 
Mým jasným cílem č. 1 je 
aktualizace a konkretizace „  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
strategického plánu rozvoje 
obce“. Tento jeden z nejdůle-
žitějších dokumentů obce by 
měl vzniknout napříč celým 
zastupitelstvem, nikoli býti 
produktem jednoho člověka. 
Obec Zdíkov disponuje ma-
jetkem, který nám zanechaly 
předchozí generace, ať už se 
jedná o lesy, komunikace, 
inženýrské sítě nebo budovy. 
Všechen tento majetek 
potřebuje pravidelnou údržbu a 
modernizaci. 
    Zdíkov leží na frek-
ventované trase Vimperk –  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
Kašperské Hory, nedaleko od 
lyžařského areálu Zadov a je 
křižovatkou cest turistů, kteří 
míří do Národního parku 
Šumava. Z tohoto důvodu 
musíme pečovat o vzhled naší 
obce, zlepšovat ho a 
podporovat služby, které jsou 
lidem nabízeny. Je například 
velkým negativem, že nemáme 
ve Zdíkově restauraci, kam 
bychom mohli pozvat známé či 
kamarády na večeři. Na druhé 
straně je zde i potřeba dbát o 
bezpečnost našich občanů. 
     Vnímám též požadavky 
občanů i zastupitelů, že by-
chom měli nastartovat bytovou 
výstavbu. Je to otázka kom-
plikovaná, neboť na jedné 
straně chceme zabránit odlivu 
mladých lidí ze Zdíkova, na 
straně druhé absence obecních 
pozemků a pravidla územního 
plánu obce. Je jistě lepším 
řešením nabídnout novému 
lékaři či učiteli v obci nejen 
práci, ale též bydlení. 
      Zdíkov je „velká vesnice“, 
kde zná každý každého. Mým  
přáním je, aby se každý 
zaměřil nejprve na sebe, než  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
začne poukazovat na chyby 
druhých. Právo poukazovat na 
nedodržování pravidel druhého 
by měl mít jen ten, který sám 
pravidla dodržuje! 
       Přichází doba Adventu. 
Advent znamená „příchod“ a 
byl dobou očekávání příchodu 
Mesiáše – Ježíše Krista. Je to 
přípravná doba na Vánoce, 
která začíná čtyři neděle před 
Štědrým dnem. Byla dobou 
postní, v níž platily zásady 
střídmosti v pití i jídle, roz-
jímání a zákazu zábav, tance a 
zpěvu.  S rozvojem konzumní-
ho způsobu života se z období 
příprav na Štědrý den stala 
dobu shonu, stresu a honbou za 
dárky.  
     Vážení občané, přeji vám 
za Obecní úřad ve Zdíkově 
příjemný Advent, pohodové a 
krásné Vánoce a úspěšný vstup 
do roku 2019.  
       A nezapomeňte! Ten o-
pravdový dárek nemusí být ten 
největší či nejdražší, ale 
darovaný opravdu od srdce! 

 
 Mgr. Roman Šebánek 

starosta obce Zdíkov 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Pokojné prožití 

předvánočního času, 

krásné  Vánoce, 

zdraví a spokojenost  v roce 2019 

přejí  všem občanům 

pracovníci  Obecního úřadu 

Zdíkov 



 
 
 
 
 
 
 
 
      Adventní zamyšlení. 
Se začátkem prosince přichází 
také adventní doba, která nás 
uvede do oslavy Vánoc. Je to 
tak každý rok, ale přesto 
můžeme tento krásný čas prožít 
nově. Na mnohých náměstích a 
návsích našich měst a obcí se 
rozsvítí vánoční strom, aby 
nám jako maják svítil do 
dlouhých zimních večerů. 
Mnohé domovy ozdobí ad-
ventní věnec, který se stal 
nedílnou součástí připomínky 
blížících se Vánoc. Zelená bar-
va je znamením života, čtyři 
svíce, které se postupně za-
palují, nám připomínají napl-
ňující se čas, a věnec, kruh, je 
znamením společenství. Jak je 
to krásné, když se rodina sejde 
společně u stolu, zapálí se svíce 
na věnci a je čas si popovídat. 
Dříve se lidé společně modlili, 
četli si z Bible, vyprávěli si 
příběhy. To se pro děti stane 
vzpomínkou na celý život. Je to 
dneska těžké najít si čas, 
vypnout televizi i počítač, ale 
stále to stojí za to. Vždyť  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Vánoce nejsou jen o jednom 
večeru.  Společné těšení se a 
příprava na ně je někdy ještě 
krásnější než svátky samotné. 
Je to, jako když se rodiče těší 
na narození svého dítěte. Říká 
se, že čekají radostnou událost. 
A Vánoce mají být radostnou  
událostí. Připomínáme si, že na 
svět přišel člověk, dítě. A ne 
ledajaké dítě. Ježíš, boží syn, 
který přišel, aby přinesl radost 
a naději do temnoty tohoto  
světa. Vždycky se těším, až se 
o „půlnoční“ bude číst úryvek 
z proroka Izaiáše: „Lid, který 
chodil ve tmě, vidí veliké 
světlo, obyvatelům temné 
země vzchází světlo.“ I nám se 
někdy může zdát, že temnota 
naplňuje náš život. Stálý 
spěch, stres a neklid, ze všech 
stran se na nás valí něco 
negativního. Jak je důležité 
znovu si připomenout, že Bůh 
se mnou, s každým z nás, 
počítá. Jsem povolán ke 
spolupráci na budování světa, 
ve kterém vítězí dobro, pravda, 
láska. Ano, je to boj, ale je  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
potřebné se znovu povzbudit a 
nevzdat to. Ježíš přišel, aby 
nám ukázal cestu, aby nás 
ujistil, že Bůh je na naší straně, 
že je „Emanuel“, Bůh s námi a 
mezi námi. Přišel jako malé  
dítě, abychom se ho nemuseli 
bát, ale mohli ho s láskou 
přijmout do svého života, do 
společenství našich rodin. Vá-
noce slavíme jednou v roce, 
ale jejich poselství musíme 
uvádět do života každý den. 
Každý den je dobrý k tomu, 
abychom jednali v pravdě a 
lásce, abychom šířili dobro a  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
pokoj, abychom přinášeli 
radostnou naději lidem okolo 
sebe. Vždyť Ježíše mám vidět 
v každém člověku. On sám 
řekl: „Cokoli jste udělali /nebo 
neudělali/ pro druhého, svého 
bližního, pro mě jste udělali 
/neudělali/.“  Přeji nám všem 
radostný, klidný a požehnaný 
adventní i vánoční čas. Ať 
světlo naděje svítí i do našich 
životů, jako světlo vánočního 
stromu do dlouhých zimních 
večerů. 

P. Jaromír Stehlík, 
římskokatolický kněz. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
     Tak jako v uplynulých 
letech zaměřila knihovna svoji 
činnost na získávání nových 
čtenářů z řad dětí a mladé 
generace. Zároveň plnila svoji 
funkci ve využívání volnou-
sových aktivit občanů. 
    Jako každoročně se knihovna 
zapojila do celostátní akce 
Týden knihoven ve dnech 1. - 
7. října 2018. Letošní ročník 
byl zaměřen především na 
propagaci literatury a práci 
knihovny s historií, tradicemi a 
kulturou každého regionu. 
Naše knihovna přispěla do 
tohoto projektu nabídkou knih 
s šumavskou tematikou a 
současně výstavkou výtvarných 
prací dětí ZŠ a MŠ Zdíkov. 
     Rozsáhlá byla činnost 
v oblasti získávání informací, 
odborných a studijních ma-
teriálů. Podle požadavků čtená-
řů byly objednávány doku-
menty nejen z knihoven našeho 
okresu, ale i vědeckých kni-
hoven v rámci celé ČR. O tom 
hovoří i počet 640 vyřízených 
meziknihovních výpůjček k za-
čátku měsíce listopadu. 
     K témuž datu bylo v kni-
hovně 226 registrovaných čte-
nářů, přibližně 5500 návštěv-
níků s průměrem 3,5 výpůjček 
na jednoho čtenáře.  
      Ráda bych poprosila čte-
náře, kteří nebyli dlouho v 
knihovně, aby tak co nejdříve 
učinili, neboť výpůjční doba je 
1 měsíc! Po uplynutí této doby 
a bez zkontaktování knihovny 
nabíhají sankce (upomínky). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
Z nabídky nových knih: 
Dětská literatura:  
Simonová Francesca: Darebák 
David Dahl Roald:  Matylda 
Dvořáková Petra: Každý má 
svou lajnu (O florballu, 
prvních láskách a ceně 
vítězství)                
Beletrie:                   
Boček Evžen: Aristokratka 
IV.díl 
Dán Dominik: Žiješ jenom 
dvakrát       
Bauer Jan: Hrad mrtvých 
(historický román) 
Formanová Gayle: Znovu já 
Naučná literatura:  
Fořt Karel: Příběhy z pováleč-
né Šumavy  II.díl 
Šumavští rodáci vzpomínají                  
III.díl 
V knihovně také můžete za-
koupit následující publikace:  
Zdíkovsko sobě (cena knihy 
399,- Kč včetně mapy 
Zdíkovska a plátěné tašky) 
Ivan Vokáč: Pranýře v Če-
chách a na Moravě (250,- Kč) 
Ondřej Fibich: Slovníšek šu-
mavských strašidel (189,- Kč)   
      Přicházející adventní čas je 
příležitostí pozastavit se a najít 
si čas na pěknou knihu. Kni-
hovna nabízí celou řadu knih a 
také možnost zapůjčení spo-
lečenských deskových her. 
Zároveň přeje všem svým 
čtenářům (i nečtenářům) klidné 
prožití vánočních svátků v ro-
dinném kruhu, hodně zdraví, 
osobních a pracovních úspěchů 
a šťastný vstup do nového roku 
2019. 

Magdaléna  Kubišová                                                                          
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Překvapila vás odstávka elektřiny? 
Neslyšeli jste hlášení místního rozhlasu o odstávce 

elektřiny? 
Nenašli jste informaci na vývěsce nebo webu obce o 

odstávce elektřiny? 
Nejste si jistí, zda se informace o odstávce vyvěšená na 

vývěsce týká právě vás? 
Jste-li zákazníky E.on pak si můžete na stránkách 

společnosti nastavit bezplatné zasílání SMS zpráv o 
plánovaných odstávkách. 

Informace najdete na : 
https://www.eon.cz/domacnosti/kontakty-podpora/poruchy-a-

technicke-dotazy/poruchy-odstavky/zasilani-informaci-o-
pravidelnych-odstavkach 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mgr. Roman Šebánek 
   Každá věc, která má pozitivní 
odezvu od občanů, je dobrá 
věc. Já mám osobně velkou 
radost z knihy Zdíkovsko sobě, 
kterou jsme vydali k výročí 
700. let Zdíkova. Je to materiál, 
do kterého přispěly desítky lidí, 
zachycuje události mnoha 
generací a ten, kdo se do knihy 
více ponoří a dokáže „číst mezi 
řádky“ objeví to zajímavé ze 
zdíkovské povahy. Úspěchem 
je  též výstavba domu pro 
seniory a revitalizace parku 
kolem něj. 
 
Mgr. Zdeněk Kantořík 
     Modernizace ZŠ a MŠ, tj. 
základu budoucnosti obce, 
dokončení největší investice v 
historii obce - Kanalizace (přes 
3 km),  základu nové sítě 
vodovodu (přes 2,5 km) a nová 
ČOV, ze které vytéká do 
potoka skoro pitná voda, a taky 
desítky km opravených 
místních komunikací s novými 
povrchy. 
 
Iva Loziášová 
  Určitě musím zmínit investice 
do infrastruktury, investice do 
základní a mateřské školy, 
výstavbu domu pro seniory 
v opravdu krásném prostředí 
bývalé mateřské školky. Nikdy 
to ale není úspěchem jedno-
tlivce, ale týmu zastupitelů, 
radních, zaměstnanců úřadu, 
spolků a samozřejmě vás, 
občanů. Osobně si myslím, že 
nestačí jen opravovat a stavět, a 
proto pro mě osobně bylo 
velmi důležité setkávání s lidmi 
na akcích, které organizovala 
obec, místní spolky nebo sami 
občané. Například akce pro 
seniory, které už řadu let 
připravuji s paní Ivanou 
Caisovou (v minulých letech 
s paní Dagmar Kjučukovou) 
jsou pro mě vždy nádherným 
zážitkem, jelikož naši senioři 
mají opravdu hodně energie a 
dobré nálady doslova „na 
rozdávání“. Proto můj nepatrný 
úspěch je vlastně velkým  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
úspěchem všech občanů Zdí-
kovska. 
 
Hana Zádková 
    úspěch?? nevím, ale jsem 
ráda, že už jsou hotové vše-
chny cesty a že obec roste,co 
do počtu obyvatel  
( i mojí zásluhou...) 
 
Jiří Schinzel  
    V uplynulém volebním 
 období jsem se snažil 
 rozhodovat  vždycky podle 
svého nejlepšího svědomí  a 
stejně i tak  se budu snažit  i 
nadále.  
 
Bc. Michal Štoural 
      Na první otázku nelze 
odpovědět, neboť zastupi-
telstvo je patnáctičlenné a 
veškeré úspěšné projekty jsou 
dílem většiny a ne jednotlivců. 
Každý ze zastupitelů mohl 
připomínkovat většinu pro-
jektů a tím přispět k jejich 
úspěšnému završení. 
Základem demokratické obec-
ní samosprávy je právě tato 
kooperace mezi zastupiteli 
napříč všemi sdruženími a 
stranami. 
 
Vilém Klapsia 
    V minulém volebním období 
bylo k řešení hodně malých, 
středních i větších projektů 
nebo problémů. Každý i ten 
nejmenší projekt měl a má vliv 
na občana či občany 
Zdíkovska. Nemůžu tedy 
vymezit jeden úspěch nad ty 
ostatní. Musel bych zmínit 
všechny a na to zde není tolik 
prostoru. Jsou rozhodnutí a 
realizace, co vidím spíše jako 
velmi pozitivní pro budoucí 
generace. Některé z nich již 
ovlivnili a ovlivňují život i 
vývoj našich dětí. Za minulé 
období proběhlo a ještě dobíhá 
několik realizací v MŠ i ZŠ 
Zdíkov, které se dají ohodnotit 
kladně a zvýšily a zvyšují tak 
ohodnocení místních škol a 
usnadňují vzdělávání našich 
dětí. Samozřejmě, že za úspěch  

 
 
 
 
 
pokládám to, že se odvedlo 
více práce a dokončilo    více  
 
 
 
 
 
 
 
 
Mgr. Roman Šebánek 
     Jednoznačnou prioritou je 
aktualizace Strategického plá-
nu rozvoje obce. Je nutné si 
vytyčit cíle, přiřadit k nim 
potřebné investice a provádět 
pravidelné roční vyhodnocení.  
Moc bych si přál, aby si lidé 
vzali obec konečně za svou, 
aby se aktivně podíleli na dění 
v obci, přemýšleli nad svým 
jednáním. Aby každý, než 
začne něco kritizovat, si řekl 
„Co jsem udělal já?“ Přál bych 
si, aby se minimalizovala 
lidská závist a zloba, aby lidé 
začali přemýšlet více 
pozitivně.  
      I z těchto důvodů by bylo 
dobré zmodernizovat současné 
kino na víceúčelové kulturní 
zařízení a vylepšit stávající 
sportoviště a hřiště pro děti. 
 
Mgr. Zdeněk Kantořík 
   Rekonstrukce centra Zdíkova 
- nové chodníky, zeleň a 
možná i moje vysněná kašna s 
tekoucí vodou:-), rekonstrukce 
kina na moderní víceúčelové 
kulturní centrum obce, obnova 
obou tělocvičen a vytvoření 
lepších podmínek pro aktivní 
sportování i pod širým nebem 
a samozřejmě pokračování v 
opravách komunikací, par-
kovišť aj. Ale hlavně - neměli 
bychom být na sebe zlí, 
podezíraví, závistiví. Nenechte 
se provokovat, taková sou-
sedství jsou naprd: pořád je 
lepší capat v blátě a usmát se 
na kolemjdoucího, než jít po 
nové dlažbě a před sousedem 
zmizet na druhou stranu 
silnice.... 
 
Iva Loziášová  
      Samozřejmě pokračování 
v investicích do infrastruktury, 
do školství a sportu (rekon-
strukce tělocvičny, atletické 
dráhy, sokolovny), podpora  

 
 
 
 
 
realizací za méně peněz 
z obecní pokladny. 
 
 
 
 
 
 
 
 
místních spolků, zahájení 
rekonstrukce veřejných pro-
stranství (realizace již zpraco-
vané studie, ke které se občané 
měli možnost vyjádřit) a dále 
dle našeho programu pro volby 
2018. Budu se snažit o to, aby 
vždy na prvním místě byl 
člověk, slušnost a lidskost, 
protože, i když budeme mít 
krásnou vesnici a osady, vždy 
bude záležet na lidech, kteří 
zde žijí, jaká atmosféra tu 
bude, zda dobrá nebo špatná. 
Přála bych si tedy, abych 
osobně alespoň trochu přispěla 
k té dobré. A snažit se to 
všechno uskutečňovat můžu se 
svými kolegy zastupiteli pouze 
díky vám, občanům Zdí-
kovska. 
 
Hana Zádková 
    Určitě oprava chodníků 
nejen ve Zdíkově, trochu více 
pozornosti i osadám a oprava 
tělocvičny a atletické dráhy 
Dělat je stále co, ale cokoli 
vyjde, je úspěch a radost... 
 
Bc. Michal Štoural 
    Jako prioritu si kladu 
 vstřícný, otevřený a rovný 
přístup ke všem občanům, 
protože "Obec je tu pro 
občany". 
    Přeji si, aby bylo nové za-
stupitelstvo efektivní při řešení 
všech záležitostí, které před 
nás budou předloženy. 
    Věřím, že svou prací v 
zastupitelstvu budu i nadále 
přispívat ke zlepšování kvality 
života v obci. 
 
Vilém Klapsia 
      Jednou z nejdůležitějších 
priorit je dodržet co největší 
část volebního programu na-
šeho uskupení, pro celé 
Zdíkovsko,  který byl předlo-
žen voličům.  
    Náš program  je   více   bo- 



 
 
 
 
hatší o naše cíle, než se vejde 
do mého vyjádření. Rozhodně 
bych si přál, aby se již drželo 
jednou dané slovo a zodpo-
vědně se plnilo rozhodnutí 
zastupitelstva či rady obce!  
    Obyvatelé celého Zdíkovska 
aby se brali jako rovnocenní 
partneři a byl při komunikaci 
s občany veden dialog.  
    Každý dnes má právo 
vyjádřit svůj názor a ten by měl 
být respektován. Opakovaná 
prosba nebo výzva od občana 
by neměla být nehodnocena už 
jen tím, že se znovu opakuje.  
    Rád bych, aby se občané 
více informovali i prostřed-
nictvím SMS portálu v obci, 
pravidelné hlášení ve středu a 
pátek je dle mého názoru velmi 
málo i v porovnání s ostatními 
sousedními obcemi.  
    Pravidelně se doplňovali  
 
 
 
 
 
 
       Dne 24.10. 2018 jsme si i 
přes nepřízeň počasí ve Zdí-
kově připomněli zásluhy 
předků a vznik Československé 
republiky. Akce byla u pa-
mátníku padlých v I.světové 
válce ve Zdíkově. 
      Celý program proběhl za 
účasti a projevů zástupce 
Československé obce legionář-  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
informační vývěsky v osadách 
o dění po celém Zdíkovsku. 
Internetové stránky obce se 
plnily o aktuální záležitosti i 
dle jednacího řádu zastu-
pitelstva obce. 
Co by se mohlo podařit?  
Bez antipatií, aby se všichni 
zastupitelé mohli častěji 
scházet i k menším investicím 
v obci, problematice či 
tématům.   
Také abychom se my jako 
zastupitelé občanů i členové 
rady obce nemuseli stále 
ohlížet, zda je běžná úprava, 
údržba či revize pravidelně 
dělána.  
Tím by zcela odpadly některé 
body z jednání a mohli 
bychom se věnovat investicím 
do obecního majetku a rozvoji 
jednotlivých osad i obce. 
 
 
 
 
 
 
 
ské – Jednoty Vimperk ppl. 
ing. Vojtěcha Plesníka, 
starosty obce Zdíkov Mgr. 
Zdeňka Kantoříka.  
      Účastníci byli z řad SDH 
Zdíkov, Klubu českého pohra-
ničí – Volary, pracovníci 
obecního úřadu a zdíkovští 
občané.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
    28. říjen 1918 den vyhlá-
šení Československé repub-
liky. 
     Ve staré kronice je nadpis: 
„Oslava české samostatnosti 
v naší obci“. Pod ní je 
krasopisně napsáno „do naší 
obce přišla radostná zpráva 
v pondělí 28. října. Lidé hned 
ozdobovali domy prapory v 
 barvách národních. Ve čtvrtek 
31. října konán byl na oslavu 
naší samostatnosti společně 
z celé obce Zdíkovské slav-
nostní průvod ze Zdíkova do 
Zdíkovce. Průvod s hudbou a 
dívkami v národních krojích 
vyšel o 14. hodině ze Zdíkova. 
Po cestě zpívány národní písně 
a hrála hudba. Ve Zdíkovci 
zúčastnil se průvod slavného 
Te Deum ve chrámě Páně. Po 
slavném požehnání shromáždil 
se zástup na návsi, když 
k němu promluvil o významu 
posledních dnů učitel Karel 
Volf ze Zdíkovce“. 
      „Stavba Pomníku padlým 
vojínům ve Světové válce 
v letech 1914-1918 
    Z politické obce Zdíkov 
(Zdíkov a Lhota Masákova) 
Jan Hadrava, truhlář ze 
Zdíkova č. 109 ve finanční 
obecní komisi přednesl přání, 
že by i též obec Zdíkov, po 
příkladu jiných míst, měla 
postaviti pomník padlým 
vojínům ve Světové válce 
v letech 1914-1918. 
     Finanční komise to vzala za 
své a přednesla to v obecním 
zastupitelstvu a tam ve schůzi 
bylo usneseno, by ten pomník 
postaven byl. Bylo zvoleno 3 
členné komité a to občané 
František Bauer, rolník z Ma-
sákovy Lhoty, čp 31 
Josef Pešl ze Zdíkova, čp 84 
Josef Sova, obuvník ze 
Zdíkova, čp 110. 
náhradník Jan Hadrava, 
truhlář, čp 104 
    V neděli 28. května 1922, 
byl pomník odhalen. Účast by-
la veliká. V průvodu bylo 
obecní zastupitelstvo, místní 
spolky a za nimi ostatní 
občanstvo. Proslov k památce 
zemřelých měl pan učitel Josef  

 
 
 
 
 
 
 
 
Fuchs ze Zdíkova. Proslov ten 
byl tak uchvacující, neboť 
přednášející přednesl vše 
skutečně tak, že mnoho 
přítomných nejen žen, ale i 
mužů slzelo. 
   V těch dnech byl podán i 
návrh na rehabilitaci politic-
kých provinilců, R. Gabriela a 
Josefa Hypšy, kteří byli 
v průběhu války udáni a jeden 
rok trestáni pro politický de-
likt, aby byli z trestní kroniky 
vymazáni. 
   Dva příběhy z období 
Vzniku Československa: 18. 
srpna 1888 byl usazen k 40. 
výročí panování císaře 
Františka Josefa I pomníček 
„Královská  vyhlídka“. Tento 
byl umístěn na skalní plošině 
někde mezi samotou Honzíčků 
a dnešním vodojemem na 
Hřebenech. 
    Po 28.10.1918 byl kámen za 
značného úsilí celé obce vy-
vrácen a shozen dolů ze svahu. 
Historické listiny a mince 
umístěné pod památníkem 
zmizely neznámo kam. 
     Roku 1910 zasazena lipka 
v bývalé škole (dnes exeku-
torský úřad) k 80. výročí 
narození císaře Pána. Několik 
horkých hlav rozhodlo se po 
vyhlášení Republiky podříz-
nout tento malý strom. 
     O úmyslu se dozvěděl 
starosta pan Jaroslav Chalupa a 
s několika kamarády a s po-
vědomím řídícího učitele 
Adolfa Mahra lípu vykopali a 
převezli v noci na trakaři a 
zasadili severně po Novotných 
vršek na Chalupů louce pod 
kapličkou. Roste tam dodnes. 

 
VZPOMÍNÁ NA NOC, KDYŽ 

TENKRÁT BYLA MALÁ A JAK 
DÍKY DOBRÝM LIDEM 

„UTÍKALA“ DO BEZPEČÍ PŘED 
„CHVILKOVÝM NADŠENÍM 
DAVU“, KTERÝ SI NEVINNÝ 

STROM VYHLÉDL A VYBRAL ZA 
OBĚT, ABY „ VYJÁDŘIL A 

PŘEDVEDL SVÉ VLASTENECKÉ 
VZEPĚTÍ A TAKÉ SVOU SÍLU A 

MOC….A TAKÉ, ŽE V ČASE 
HISTORICKÝCH PŘEVRATŮ JE 

VŠE DOVOLENO A VŠE SE 
MŮŽE?!“ 

Výtah z knihy Fr. Mandáka, 
čtení o minulosti Zdíkova 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
     Vážení občané a čtenáři 
Zdíkovska. Rádi bychom Vám 
oznámili, že dne 26.10. se ve 
Zdíkovci konalo   shromáždění 
občanů, sousedů a přátel ze 
Zdíkovska i okolí k 100. výročí 
od založení Československé 
republiky.  Příprava a realizace 
celé akce byla sice otázkou 2 
týdnů, i sjednaný dřívější 
odpolední čas byl pro některé 
překážkou , ale někteří z Vás 
přeci jen přišli. Program byl 
rozdělen na 2 části. První část 
programu proběhla u 
památníku padlých v I. světové 
válce. Druhá část proběhla u 
bytového domu ve Zdíkovci,  
kde byl vysazen Strom               
svobody ( Lípa republiky). 
     Dílčím pojetím obou částí 
shromáždění bylo sousedské a 
přátelské setkání občanů. 
Hlavním donátorem celého 
programu byla Československá 
obec legionářská – Jednota  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vimperk. Ta rovněž zajistila 
Strom svobody – sazenici lípy 
srdčité a příslušné označení 
místa výsadby. 
     První část programu pro-
běhla za účasti a projevů 
zástupce Československé obce 
legionářské – Jednoty Vimperk 
ppl. ing. Vojtěcha Plesníka a 
předsedy národní rady Klubu 
českého pohraničí JUDr. 
Gustava Janáčka. 
     Za znění československé 
hymny zaznělo 6 čestných salv 
v podání SHŠ Fechtýři Zdíkov. 
Duchovní podporu shromáž-
dění a modlitbu za padlé vedl 
farář Vavřinec Skýpala. Ú-
častníci byly z řad SHŠ Fech-
týři Zdíkov, Klubu českého 
pohraničí, zástupců Armády 
České republiky, členů Rady 
obce Zdíkov s místostarostou 
obce a  občané všech věkových 
kategorií ze Zdíkovce, Zdí-
kova, Žírce, Stach i okolí.                                                
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
             
Druhá část programu – 
výsadba Stromu svobody - 
proběhla u bytového domu ve 
Zdíkovci. S ohledem na fakt, 
že se i přes veškeré úsilí 
nenašlo vhodné a čestné místo 
ve Zdíkově, byl Strom 
svobody nabídnut občanům 
Zdíkovce. Místo bylo vybíráno  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
    Farář Vavřinec Skýpala lípu 
po jejím zasazení posvětil a 
poté byla odhalena pamětní 
deska připomínající toto 
výročí.  
    Zde na úplně všechny 
příchozí čekalo zadarmo malé 
občerstvení v podobě několika 
desítek porcí guláše, desítek 
grilovaných klobás. 
    Obsluhu i servis ve stánku 
zajišťovala Andrea Ratajová se 
svým bratrem Janem Ratajem 
ze Zdíkova. Pro ty, co měli 
chuť na sladké, zde byly 
podávány bábovky od zdíko-
veckých hospodyněk, pečené 
jablkové šátečky od Lucie 
Kohoutové ze Zdíkova i 
několik desítek kremrolí od  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
i s ohledem na budoucí 
nerušený růst vzrostlého 
stromu i podzemní sítě. Za 
souhlasu vlastníka pozemku – 
obce Zdíkov -  jsme na předem 
určeném místě a společnými 
silami provedli výsadbu lípy 
srdčité. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
paní Jindrové ze Zdíkovce. 
Každý z podporovatelů této 
akce i některé zdíkovecké 
rodiny po sousedsku přispěli 
buď vlastní silou, nebo svým 
upečeným výrobkem.  
       Pro zahřátí byl přímo u 
bytového domu zdarma 
podáván svařák, grog, punč i 
čaj.  
      Hospůdka U Vondrků byla 
otevřená a přivítala zájemce o 
kávu, pivo či limonádu.  
Všem účastníkům akce  patří 
velký dík, že si našli alespoň  
malou chvilku a zavítali k nám 
do Zdíkovce. 

Vilém Klapsia, 
foto Jan Koller  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   Vážení čtenáři Zdíkovska.  
S koncem podzimu a 
nadcházející zimou Vám opět 
přinášíme informace o činnosti 
kroužku mladých rybářů ve 
Zdíkově v letošním roce 2018.  
Vedení ZŠ a MŠ Zdíkov svou 
vstřícností i podporou opět 
umožnilo pravidelné konání 
kroužku v jídelně základní 
školy. Děti se tak od konce 
loňské sezóny až do jarního 
tání mohly znovu důkladně 
připravit na nastávající 
rybářskou sezónu, jednotlivé 
soutěže a závody. Současně 4 
nově přijatí členové v roce 
2017 úspěšně na jaře 2018 
získali svůj první rybářský 
lístek.  
       Na jaře proběhlo místní 
kolo Zlaté udice. Z našeho 
kroužku se účastnili starší i 
mladší rybáři v počtu několika 
dětí. Jednalo se o testy 
poznávání ryb, živočichů ve 
vodě i kolem ní a to včetně 
rostlin. Vše bylo zakončené 
lovem ryb – technikou plavaná.  
Zde se z úspěšných závodníků 
vytvořil tým 6 dětí (5 kluků, 1 
dívka) postupujících za MO 
Vimperk do okresního kola 
Zlaté udice.  V týmu měl i náš 
kroužek mladých rybářů dvě 
zastoupení.  
    V okresním kole konaném 
na revíru v Prachaticích 
sestavený tým pod vedením 
Milana Sojky celkově skončil 
na skvělém 1 místě.  
    Mezi juniory v okresním 
kole Zlaté udice skončil Vilém 
Klapsia za dlouholetým 
favoritem tohoto závodu  na 2 
místě. Mezi žákyněmi v  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
okresním kole Zlaté udice 
skončila Tereza Klapsiová na 1 
místě. 
     Z úspěšných závodníků 
okresního kola a okresu Pra-
chatice byl vytvořen 6 členný 
tým (5 kluků, 1 dívka) 
postupující do krajského kola 
Zlaté udice. Za kroužek 
mladých rybářů Zdíkov do 
krajského kola postoupila za 
žákyně Tereza Klapsiová. 
V krajském kole z celkového 
počtu 6 okresních týmů 
celkově tým Prachatic skončil 
na skvělém 3. místě.  
     Juniorský zástupce okresu 
Prachatice obsadil 3. místo. 
    V červnu letošního roku, 
měl náš rybářský kroužek a 
současně i Junior Teen4team 
Vimperk zastoupení na 
Mistrovství České republiky 
juniorů 2018 na řece Jizeře 
v říčním muškaření (LRU 
muška). Zde i při mezinárodní 
účasti juniorů obsadil náš 
zástupce 34. místo. 
    Již po několikáté se členové 
a členky zdíkovského kroužku 
aktivně účastní místního 
memoriálu Denise Froydy po-
řádaného MO ČRS Vimperk. 
Tento závod prověřil doved-
nosti a praktické schopnosti 
dětí ze všech kroužků vede-
ných pod MO ČRS Vimperk 
v průběhu celého roku. Děti za 
své úlovky v individuálních 
závodech získávali nejen 
poháry pro vítěze, hodnotné 
ceny, ale i bodová ohodnocení 
za všechny ulovené ryby. 
Poslední závod a dětský ry-
bářský den se každoročně 
konal v měsíci říjnu po pod- 

 
 
 
 
zimním zarybnění biologické 
nádrže (rybníku) ve Zdíkovci. 
Pro nejúspěšnějšího rybáře 
s největším bodovým ohod-
nocením bylo i v letošním roce 
nejcennější odměnou získání 
putovního poháru pro svůj 
kroužek.  
     V letošním roce se nepo-
dařilo i přes intenzivní a 
vzájemnou podporu mezi 
dětmi udržet Putovní pohár 
v našem rybářském kroužku. 
Nejúspěšnějším rybářem pro 
rok 2018 se stal Matyáš 
Kutheil z Vimperka. Putovní 
pohár tedy putuje do jednoho z 
rybářských kroužků ve Vim-
perku. Úlovky v posledním 
závodě u nejúspěšnějšího 
rybáře o celkovém součtu 390 
cm patřily sice mezi nejlepší 
výsledky závodu, avšak to 
v celkovém součtu 8942 bodů 
za všechny závody stačilo na 4 
místo. Obhajoba i pro našeho 
nejúspěšnějšího rybáře, byla 
do posledního okamžiku velmi 
těžkou zkouškou nervů. 
     Můžeme jen konstatovat, že 
dětem se velice dařilo. Každý 
úlovek i menších ryb byl pro 
některé úspěchem a vyvolal 
nejeden úsměv. Děti se snažily 
účastnit většiny vyhlášených 
závodů. Podporovaly se, po-
máhaly si i se navzájem 
hecovaly k vyššímu výkonu.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
    Naše poděkování tímto patří 
všem 14 dětem, co se účastnily 
závodů. Nejvíce těm z nich, co 
se nebály a i s menšími do-
vednostmi poprvé nastoupily 
do jednotlivých dětských zá-
vodů konaných pod MO ČRS 
Vimperk.  
      Rádi bychom také po-
děkovali rodičům, prarodičům 
i Vám všem, kteří jste děti 
v jejich rybaření podporovali a 
podporujete.  
     Nyní se již otevřel další 
ročník dětského rybářského 
kroužku a přivítali jsme 5 
nových členů. Ti jsou ze 
Zdíkova, Drvišť, Michalova i 
Vícemil u Vimperka. Již se 
intenzivně připravují na zá-
věrečný test rybářských zna-
lostí a získání svého prvního 
rybářského lístku. Dětský 
rybářský kroužek od 1.1.2019, 
po odchodu 3 rybářů mezi 
mládež, bude mít 30 
registrovaných dětí.  
     Závěrem všem čtenářům 
Zdíkovska přejeme klidné a 
pokojné prožití vánočních 
svátků, hodně štěstí, zdraví, 
spokojenosti, osobních i pra-
covních úspěchů v nadcháze-
jícím roce 2019. 

S pozdravem Petrův Zdar! 
kolektiv rybářského kroužku 

mladých ve Zdíkově 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
     České Budějovice jsou 
krajským městem nejkrásnější 
části České republiky - 
Jihočeského kraje. Jejich 
historie začíná roku 1265, kdy 
si místo na soutoku řek Vltavy 
a Lužnice zvolil český král 
Přemysl Otakar II. k 
vybudování základny svého 
mocenského postavení v 
jižních Čechách. Obdélníkové 
náměstí o ploše jednoho 
hektaru a pravidelný půdorys 
založeného města jsou znakem 
vyspělého urbanismu té doby. 
Díky výhodné strategické i 
hospodářské poloze a díky  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
panovnické přízni město rychle 
vzkvétalo a brzy se honosilo 
řadou městských privilegií.  
       Jedním z důležitých 
městských práv bylo i právo 
hrdelní. To umožňovalo vybra-
ným městům trestat zločiny 
hrdelními tresty a následně i 
tyto tresty vykonávat. Exekuce 
se prováděly na popravištích. 
Podle toho, jak bylo město 
bohaté, tak vypadala i po-
praviště. Chudé obce měly 
třeba jen dřevěnou rozpadající 
se šibenici a kata si musely 
půjčovat, bohatší obce či města 
disponovaly zděnými šibenice- 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
mi často impozantních roz-
měrů, někdy i kamennými 
stínadly. Protože městská zá-
stavba se zejména u větších 
měst leckdy intenzívně 
rozrůstala, měnila se často i 
poloha popravního místa. Toto 
můžeme velmi dobře sledovat 
např. u východočeské Jihlavy. 
Obdobný případ jsou i České 
Budějovice. Zde je počet 
popravišť navíc umocněn pří-
tomností silné vojenské po-
sádky. Ta, jak víme, vždy 
mívala ve svých řadách 
popravčí a tresty smrti ve 
vojenských posádkách tehdy 
určitě nebyly žádnou 
výjimkou. 
     V květnových dnech jsem 
shodou okolností měl v 
Českých Budějovicích několik 
hodin volný čas, a tak jsem se 
rozhodl  podívat se, jak vy-
padají českobudějovická 
popravní místa dnes. Hlavním 
vodítkem mi byla práce zku-
šeného regionálního historika, 
pana Daniela Kováře "Histo-
rická popraviště Bechyňského 
kraje". Zde je řada význam-
ných míst velmi dobře po-
psána. 
    Prvně jsem se věnoval 
samozřejmě náměstí. To je 
zajímavé samo o sobě, navíc 
na něm v minulosti opravdu 
proběhla řada poprav. Je však 
někdy těžké odlišit historickou 
skutečnost od pouhých pověstí 
a skazek. Spíše k těm druhým 
se řadí pověst o tzv. Bludném 
kameni. Ten je dodnes ke 
shlédnutí na hlavním česko-
budějovickém náměstí. Na 
místě kamene bylo prý v roce 
1470 popraveno deset mladých 
mužů za protivení se rychtáři. 
Bludný kámen se dnes nalézá 
několik kroků od Samsonovy 
kašny. Kdo ho překročí po 
desáté hodině večerní, nenajde 
již cestu domů. Osobně jsem to 
raději opravdu nezkoušel,  ale 
kdo ví ... 
    Z historických archivů je 
však opravdu známá řada 
poprav, které na českobu-
dějovickém náměstí proběhly. 
Ať už se jednalo o potrestání 
členů bratrstva lapků nebo o 
popravu zrádného hejtmana 
Weissbacha v roce 1619 (lu-
teránský hejtman, který chtěl  

 
 
 
 
obléhané České Budějovice 
vydat do rukou nepřátelských 
stavovských vojsk. Akce byla 
prozrazena selkou Libnitze-
rovou, která měla přenášet 
zprávy. Weissbach byl sťat 7. 
5. 1619.). Na náměstí v 
Českých Budějovicích byl také 
zbaven života emigrant 
Kryštof Čábelický ze Soutic, a 
to v roce 1632 (ten se roku 
1631 vrátil z emigrace, ihned 
začal budovat vojenský oddíl k 
boji proti císaři. Zřejmě v 
březnu 1632 byl i s oddílem 
zajat a následně popraven on i 
jeho dva sluhové. Několika 
dalším zajatým byly uřezány 
uši nebo nosy.) Na náměstí se 
konaly popravy oběšením i 
stětím.  Tato zvyklost trvala až 
do poloviny 17. století. Jak vy-
padalo popraviště na česko-
budějovickém rynku, to se již 
stěží dozvíme. Veduta z roku 
1665 sice nějakou šibenici 
ukazuje, ale nevíme, zda to 
není spíše výstražný symbol 
nad tržištěm. Během násle-
dujících desetiletí 16. století se 
pak výkon exekuce přesunul 
mimo okruh městských 
hradeb. 
    Nová šibenice vznikla da-
leko za městem (v té době), 
někde mezi obcemi Mladým a 
Pohůrkou. V pramenech se 
toto místo nejčastěji označuje 
jako "Hochgericht" či "Hohe 
Gericht". Stavba byla  prav-
děpodobně provedena v 
polovině 16. století,  k dalším 
opravám pak došlo v letech 
1647, či například pak v roce 
1748. Tehdy byly pořízeny 
nové dveře a do koruny 
šibenice instalovány nové čtyři 
šibeniční trámy. Popravovalo 
se zde zejména oběšením a pak 
také lámáním kolem, což 
přetrvávalo až do 70. let 
osmnáctého století. Podobu 
šibenice můžeme zhlédnout na 
tzv. Willenbergově vedutě - ta 
znázorňuje stavbu čtvercového 
půdorysu, v jejíchž rozích se 
zvedaly pilíře pro umístění 
trámů. Toto popravní místo 
zaniklo někdy na přelomu 18. 
a 19. století. Jeho přesné 
umístění se dá poměrně dobře 
určit na základě porovnání 
map. Leželo na výrazné 
vyvýšenině nad okolní      rovi- 

Obr. 1 - Centrum Českých Budějovic 

Obr. 2 - Šibenice z Willenbergovy veduty 



 
 
 
 
 
nou, která však dnes již není v 
původním stavu. Dnešní vzhled 
místa na okraji sportovního 
areálu – neprostupná houština 
keřů, stromů a trávy sahající 
nad pas, zřejmě dříve i prostor 
pro skladování zeminy po 
úpravě sportovišť, vodní tůně 
po silných deštích ... - zkrátka 
nic, co by ukazovalo na bývalé  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
    Šumavský Králováci jsou 
registrovaným spolkem lidí, 
kterým nejsou lhostejné 
poničené kulturní památky 
zděděné po předcích. Spolek 
byl založen v roce 2015. Mnozí 
ani nevědí, že existuje a už 
vůbec ne, jakou činností se 
zabývá. 
   Máme svého rychtáře pana 
Jiřího Mánka, předsedu správní 
rady pana Josefa Sovu dále 
radní, Jana Stráského, Jana 
Zahradníka, Antonína Šubrta, 
Václava Vostradov-ského, 
Zdeňka Kantoříka, Vojtěcha 
Kocourka, Jana Helíška, 
Milana Rychetského, Vladi-
míra Šaška, Jitku Čie-fovou, 
Ladislava Čepičku, Dana 
Černého a dokumentaristku 
Milli Hojdekrovou.  
    Naším členem byl též 
zesnulý starosta obce Stachy 
pan Bořivoj Klíma.  
       „Čest jeho památce „  
   Členové jsou významní lidé, 
zastávající různé profese. 
 

 
 
 
 
 
popraviště. Na fotografiích je 
vidět, že podrobnější průzkum 
je zde téměř nemožný. 
     Pro dnešní vydání zdí-
kovského občasníku bylo asi té 
pochmurné četby dost. 
Laskavý čtenář, který ještě 
není zcela uspokojen, si na 
pokračování musí počkat do 
příštího čísla. 

Ivan Vokáč 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
Všem jde o jedno společné a to 
zachovávat, obnovat, ctít a tím 
i zvelebovat naši krásnou Š u 
m a v u. 
   K nejčastějším obnovova-
ným památkám patří kříže, 
kapličky, památníky, ale i 
bunkry, besídka, studánka  
apod. 
    Křížky rozeseté na různých 
místech Šumavy nacházíme 
většinou poničené. Jejich 
obnova je náročná a nákladná, 
vyžaduje též značné úsilí. 
    Po stránce finanční to vůbec 
není jednoduché. Křížky obno-
vované téměř od základu jsou 
finančně nákladné. Nedostává-
me žádné sponzorské dary ani 
dotace, vše činíme na své 
soukromé náklady. Jsme hrdí 
na to, že námi obnovované 
památky vrací na Šumavu to, 
co bylo poničeno, že se u nich 
zastaví poměrně velká část 
poutníků, tu a tam položí luční 
květiny, větvičku chvoje, vrátí-
li se podruhé zažehnou svíčku 
 

 
 
 
 
 
k uctění toho místa. Legenda k 
nim většinou známa není. 
Křížky a ostatní památky jsou 
němými svědky dávno 
uplynulých časů. 
      Jsme přesvědčeni, že se 
zabýváme smysluplnou 
činností, která přináší radost 
nejen Šumavákům, ale i 
návštěvníkům Šumavy, kteří si 
velice dobře všímají změn, 
které nastávají během každého 
roku.  
     Například mezi první 
obnovené křížky patřil ten za 
vesničkou Nicov, Kohoutí kříž 
v Nicově, kříž na Ramajzlu, 
další následovaly na Srní pod 
Hauswaldskou kaplí (nazývané 
též Šumavské Lurdy), křížek 
za Starým Srním, čímž se 
podařilo celou cestu ze Srní až 
ke kapličce uvést do 
původního stavu jako bývala 
před 180 lety. Kříže byly 
požehnány P. Kulhánkem ze 
Sušice za účasti mnoha 
poutníků od nás, Bavorska, 
Rakouska a dalších stran. 
     Během několika posledních 
let se podařilo postavit, opravit 
či jinak zvelebit nejméně 25 
památek, včetně jejich okolí.  
    Pro představu jsme spolu s 
manželem letos obnovili 
několik malých sakrálních 
staveb. Záchrana křížů se 
podařila v zaniklé osadě Zhůří 
na Šumavě, Horské Kvildě, 
Pasekách u Nových Hutí a pod 
N. Hutěmi, v Sedle u Přilby, 
Jodlovy Chalupy atd. Tímto 
však     práce    a    starost     o  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
tyto obnovené památky ne-
končí, ale začíná, například 
výzdobou při různých poutích, 
oslavách, bohoslužbách  nebo 
jiných společenských ak-
cích.        
   V dušičkovém čase dávám 
na křížky zelené věnečky se 
stuhou „Šumavský Králováci.“ 
Mám dobrý pocit, radost, že 
jsem mohla něco udělat pro 
ostatní lidi, žijící nejen na 
Šumavě, ale i pro ty, co k nám 
zavítají jako turisté. 
    Myslím si, že tento úmysl 
vrátit život téměř zaniklým 
historickým hodnotám každé-
ho potěší a posílí, vědí, že jsou 
na světě lidé, kteří mají zájem 
o historii v podobě malých 
sakrálních památek, obnovovat 
a zachovávat je pro další 
generace. 
      Za sebe i Šumavské Krá-
lováky přeji všem návštěv-
níkům Šumavy, aby se k nám 
rádi vraceli, nacházeli zde to, 
co najít chtějí, radost a obdiv 
z toho, co příroda dokáže 
lidem dát a i těm, kteří ji svým 
úsilím dokáží zvelebovat. 
     Šumavský Králováci přejí 
všem krásný adventní čas, 
šťastné a veselé prožití 
vánočních svátků  a do Nového 
roku 2019 pevné zdraví, štěstí 
a mnoho úspěchů. 

 
 Šumavská Královačka 

 Milli Hojdekrová 
P.S. Šumavský Králováci není 
tisková chyba, ale oficiální 
názem po staru 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Obr. 3 - Dnešní podoba "Hochgerichtu" - pahorek za hřištěm 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
     Vážení čtenáři Zdíkovska, 
v aktuálním vydání bychom 
Vás rádi seznámili s novinkami 
v základní škole. Tématicky 
můžeme informace rozdělit do 
tří kategorií:  
-  aktivity žáků 
- realizace stavebních úprav 
v budově ZŠ a pořízení nových 
výukových pomůcek 
- informace o personálních 
změnách, několikeré poděková-
ní… 
 
1. Naši nejmladší – prvňáčci – 
mají za sebou úvodní měsíce 
školní docházky. Zde první 
poděkování učitelkám mateřské 
školky za jejich výbornou práci 
a přípravu dětí na školní 
docházku. Prvňáčkové to 
nemají ve škole ze začátku 
školního roku vůbec jedno-
duché: noví učitelé, neznámé 
prostředí, nutnost soustředit se 
při výuce, nesmět si hrát, kdy 
se mi zachce, jíst svačinu a 
nedrobit do učebnice, 
nezabloudit, když jdu do šatny, 
na oběd a do družiny  Díky 
tradičně skvělé práci třídní 
učitelky H. Adámkové a 
spolupráci s rodiči však děti 
vše uvedené postupně zvládají. 
Čtvrťáci a páťáci pokračují 
v aktivitách projektu „Dva 
jazyky – jedna myšlenka“. 
Jedná se především o výuku 
německého jazyka formou 
zájmového útvaru, aktivity 
v rámci projektových dnů… 
V říjnu se naši páťáci vypravili 
do německého Neuschönau za 
dětmi z partnerské školy, kde 
pod vedením kolegů M.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vacíkové a Z. Švihela strávili 
tři dny v rámci jazykového 
kempu. Rozvíjeli jazykové 
dovednosti, navštívili národní 
park, sklárnu, muzeum… 
     Všichni žáci se v před-
vánočním období zapojili do 
tvorby adventních výrobků, 
které jsou tradičně k vidění na 
adventním trhu (poděkování 
všem třídním učitelům za 
nápady a trpělivost…), někteří 
žáci také nacvičili na první 
adventní neděli vánoční 
koledy. 
Na předvánoční období jsme 
dětem zajistili několik kul-
turních pořadů. Pro ty 
nejmenší například pohádku a 
hudební pořad v provedení 
členů Jihočeské filharmonie a 
divadla, následně pak velký 
vánoční koncert Dechového 
orchestru ZUŠ Vimperk. 
Osmáci a především deváťáci 
finišují v přípravě na přijímací 
zkoušky na střední školy. 
Snažíme se je – kromě 
předávání znalostí – připravit i 
na ne zrovna jednoduchý 
systém zkušebních testů. A tak 
jsme osmáky přihlásili do 
testování čtenářské a 
matematické gramotnosti, 
deváťáky pak do Národního 
testování znalostí.  
 
2. V průběhu podzimních mě-
síců jsme finišovali s projek-
tem zaměřeným na rekon-
strukci učeben. V minulém 
čísle jsme Vás informovali o 
zaměření se na učebnu jazyků 
a přírodopisu. Učitelé již 
mohou při výuce němčiny a  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
angličtiny využívat řídící 
jednotku a systém sluchátek a 
mikrofonů, umožňující komu-
nikaci učitele s vybraným 
žákem, skupinou žáků, ale i 
vytvoření několika žákovských 
skupin, které během jedné 
vyučovací hodiny mohou 
pracovat a spolupracovat na 
různě náročných jazykových 
tématech. 
     Učebna přírodopisu prodě-
lala totální změnu...  
Stavební úpravy: nové vedení 
elektrokabeláže, vody, odpadu, 
krásné obložení okolo umy-
vadel, nově položená podla-  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
hová krytina, oprava a 
vymalování stěn. Vybavení 
učebny: žákovské stoly a 
lavice, skříně a skříňky na 
pomůcky, pracovní místa pro 
mikroskopování, nová kerami-
cká tabule na psaní, nová 
dotyková interaktivní tabule, 
řada přírodopisných pomůcek 
(elektronické mikro-skopy…).  
Poděkování patří tentokrát 
zaměstnancům obce - p. 
Potužníkovi, Bláhovi,  Škop-
kovi, Vítovcovi… za pomoc 
při práci v učebně a panu 
Urbanovi za koordinaci projek-
tových prací.  
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3. Základní škola a Mateřská 
škola Zdíkov patří mezi 
největší zaměstnavatele v obci.  
V současné době můžete ve 
škole, školce, školní kuchyni a 
úseku úklidu potkat 37 
pedagogických a nepedago-
gických pracovníků. Také 
počtem dětí patříme mezi větší 
školy na Vimpersku – do 
školních lavic usedlo letos přes 
170 žáků a do školky dochází 
téměř 70 dětí. Značný počet 
zaměstnanců však přináší také 
občasnou nutnost řešit perso-
nální změny, jakými jsou 
dosažení důchodového věku 
pracovníka a sehnání adekvátní 
náhrady, reagování na vznik-
lou situaci v souvislosti 
s potřebou nového asistenta 
pedagoga, zastoupení zaměst-
nance v průběhu déle trvající 
nemoci…  
     V tomto školním roce – jak 
samozřejmě víte – uspěl náš 
kolega Roman Šebánek 
v komunálních volbách a díky 
Vašim hlasům a následnému 
jednání zastupitelstva pracuje 
 od listopadu v pozici starosty 
obce. „Rádi bychom ti, kolego 
Romane, tedy pane starosto, 
poděkovali za práci, kterou jsi 
ve škole vykonal a popřáli ti 
mnoho úspěchů v nelehkém 
poslání - vedení obce“. Podě-
kování patří též – dnes již 
bývalému starostovi – Zdeňku 
Kantoříkovi, a to za léta 
spolupráce obce se školou.  
Korektní vztahy a vzájemná 
podpora školy a zřizovatele 
nejsou totiž v některých obcích 
samozřejmostí...  
       Na vzniklou situaci jsme 
museli okamžitě reagovat 
personálními změnami. Sehnat  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
kvalitního jazykáře – a to navíc 
v průběhu školního roku – by  
bylo obtížné, spíše nereálné. 
Proto jsme museli i s touto 
variantou počítat a být na ni 
připraveni již před začátkem 
školního roku. Novou posilou 
pedagogického sboru je 
kolegyně Markéta Machová, 
která převzala většinu výuky 
anglického a německého jazy-
ka, dále pak asistentky peda-
goga Pavlína Hujdová a Marie 
Šípová. Třídnictví v deváté 
třídě převzala kolegyně Edita 
Urbanová. Jsme rádi, že Mgr. 
Roman Šebánek prozatím 
vyslyšel prosbu ze strany 
vedení školy a pomáhá nám 
s výukou přírodopisu a tělesné 
výchovy u nejstarších dětí. 
Především rodičovská veřej-
nost, která vnímá úspěchy 
našich žáků, a to velmi často 
právě v oblasti sportovních 
soutěží, tuto spolupráci oce-
ňuje. Jsme školou, která – jako 
jedna z mála – dokáže na-
příklad v atletice konkurovat a 
dokonce porážet velké městské 
školy. Zásluhu na přípravě a 
kvalitních sportovních výsled-
cích svých svěřenců měli a 
mají právě naši „tělocvikáři“.   
     Závěrem nám dovolte, 
abychom našim žákům popřáli 
krásné a radostné Vánoce, 
poslední a zároveň největší 
poděkování věnovali všem 
našim zaměstnancům za jejich 
práci a popřáli jim úspěšný 
nový rok. Štěstí a především 
pevné zdraví a spokojenost 
přejeme i Vám, čtenářům 
Zdíkovska a všem obyvatelům 
obce. 

Za vedení ZŠ a MŠ Zdíkov 
Zdeněk Kluibr 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
                                                    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   Je to jen chvilička, co děti po 
prázdninách nastoupily do 
mateřské školy. Její „nový 
kabát“ a nové šatny se dětem 
moc líbily! Zapsáno máme 67 
dětí. Pro velký počet před-
školáků máme však v tomto 
školním roce v hlavní budově 
dvě předškolní třídy, doplněné 
mladšími dětmi. 
    V obou třídách musí děti 
plnit stejné cíle a stejně se 
připravovat na vstup do ZŠ.  
Práce je proto pro učitelky, jak 
z hlediska organizace, tak 
příprav, náročnější! Nejmladší 
děti mají i v tomto roce svoji 
třídu v budově střediska. 
     Podzim utekl jako voda a 
krásnější jsme si ho opravdu 
nemohli přát! Děti si do 
poslední chvíle užívaly naší 
krásné zahrady. Využívaly při 
hře nejen pískoviště, průlezky, 
hrály fotbal, ale i na zahradě 
sbíraly houby a v rámci našeho 
polytechnického kroužku va-
řily v kotlíku i polévku.  
     A jak nám chutnalo!  
    Společně jsme také 
vydlabali dýně, vyrobili 
halloweenská strašidla a 
vyzdobili si školku. Tu zdobily 
i výrobky ze zeleniny, brambor 
i kaštanů. V chodbách nás 
vítali z listů skřítci podzimáčci, 
sovičky i housenky. Ani dráčci 
v naší školce nechyběli! 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
    Svými výtvory zdobíme i 
prostory zdravotního střediska. 
„Když se oko krásou kochá, 
vyléčí i nemocného ducha.“ A 
my věříme, že se naše obrázky 
líbí! 
     Podzim byl opravdu 
krásný! 
A je tu adventní čas! Blíží se 
Vánoce a s nimi spousta ra-
dostí, ale i starostí. 
       Letos, u rozsvěcování vá-
nočního stromu, ale budeme 
chybět. Vše se však zvládnout 
nedá. V letošním roce budeme  
mít s dětmi i spolu s rodiči 
„vánoční dílničku.“ S našimi 
výrobky se budete moci u 
rozsvěcování vánočního stro-
mu nejen potěšit, ale i si je 
zakoupit. Doufáme, že se vám 
budou líbit! 
    5. prosince k nám do školky 
přijde Mikuláš a Ježíšek také 
přiletí!   
    12., 18. a 19. prosince 
srdečně zveme všechny rodiče 
na vánoční besídky.                             
     Atmosféra bude určitě jako 
každým rokem báječná! A já 
Vám přeji jménem svým a 
jménem celého kolektivu MŠ, 
ať je báječný nejen zbytek 
roku 2018, ale zejména v tom 
novém roce 2019 ať je co 
nejvíce báječných dnů plných 
štěstí a pohody.  

Zdena Míčková 
                                                                 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
    Sestup z 1. B třídy mužů na 
jaře roku 2018 měl za následek 
velký odliv hráčů. Mnozí si 
chtějí ve svém věku ještě zahrát 
vyšší soutěž, jiní ukončili 
fotbalovou kariéru, další se 
nechali zlákat týmy, kde se 
netrénuje, pouze jezdí na 
zápasy. 
      Do nového ročníku okres-
ního přeboru Prachaticka  
2018/19 se přihlásilo 16 týmu. 
Znamená to, že sezóna je velmi 
dlouhá . Začalo se 11. srpna a 
skončilo 17. listopadu. Týmy 
odehrály 15 kol. TJ Sokol 
Zdíkov skončil po polovině 
sezóny na 12. místě s 19 body a 
skóre 28-33. Přihlédneme-li na 
věkový průměr mužstva, je 
výsledek uspokojivý. Nicméně 
možnosti týmu a zejména 
jednotlivých hráčů jsou mno-
hem větší. Z tohoto důvodu 
s umístěním nejsme vůbec spo-
kojeni.  Ovšem takové jsou ny-
ní možnosti zdíkovské mužské 
kopané. V podzimní části se 
nám zranilo 5 hráčů. Abychom 
byli schopni odehrát soutěž, 
museli vypomáhat hráči 
„čtyřicátníci, ba i padesátníci“. 
Těm patří velký dík. 
     Družstvo žáků, které má 
v soutěži pouze 5 týmů skon-
čilo na 3. místě. Spojená soutěž 
mladšího a staršího žactva není 
díky malému počtu družstev 
příliš atraktivní, přesto mají 
naši kluci výbornou partu a 
k tréninku i zápasu přistupují 
velmi zodpovědně. To dělá 
radost i jejich trenérům 
Vladislavu Voldřichovi a 
Romanovi Blaškovi. Snad to 
klukům  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
vydrží, protože oni jsou bu-
doucností Zdíkova i 
sousedních Stach. 
   Starší přípravka pod vedením 
Michala Vondráčka a Arpáda 
Gašpara si vede také velmi 
dobře. Trenéři mají dostatek 
hráčů, takže vytíženost zápasů 
neleží jen na několika 
jedincích. Pochvala patří všem, 
ale individuálně je třeba 
pochválit Vojtu Vondráčka, 
který se drží na 4. místě 
v počtu střelených branek 
v okrese. Do sítě soupeřů se 
trefil již 26x. Zároveň se 
Zdeňkem Martanem repre-
zentuje ve výběrech okresu. 
    Mladší přípravka si také 
nemůže na počet hráčů 
stěžovat. Kromě fotbalistů 
ročníku 2010, kteří tvoří kostru 
týmu, zapojujeme do hry i 
nováčky  (hráče ročníků 2012 
a 2013). Letos jsme zare-
gistrovali 6 nových hráčů. Z 10 
týmů patří mini přípravce 
Zdíkov/Stachy 6. místo s 12 
body a skóre 51-41. Více jak 
polovinu branek týmu (29) 
nastřílel Samuel Šebánek a 
patří mu 2. místo v okrese 
v tabulce střelců. 
      Na 26. ledna 2019 je naplá-
nován tradiční turnaj „O krále 
Šumavy“, který je určen pro 
starší a letos též pro mladší 
přípravky. Turnaj proběhne ve 
sportovní hale Kašperské Hory 
a organizátory soutěže jsou 
fotbalové oddíly Sokol Stachy 
a TJ Sokol Zdíkov. 

 
kolektiv trenérů TJ Sokol 

Zdíkov a Sokol Stachy 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
       Zdravím všechny naše 
fanoušky, občany Zdíkovska. 
Naše mužstvo letošní rok 
odehrálo celkem 16 mistrov-
ských zápasů v okresním 
přeboru Strakonicka. Rozloso-
vání bylo do tří skupin. Z 
každé skupiny postupovaly do 
finálních bojů první dva týmy. 
Tento úkol,  který jsme si dali 
před začátkem soutěže, jsme 
splnili. Ještě dodám, že v 
každé skupině bylo 5 
manšaftů. 
      Po celkové jarní i podzimní 
sezoně   jsme     skončili      na  
 
 
 
 
 
 
  Ve Zdíkově se opět po 32 
letech hraje stolní tenis o 
mistrovské body. Na své 
předchůdce navázala parta 
nadšenců v čele s prezidentem 
Karlem Matysem a byl založen 
oddíl stolního tenisu pod 
hlavičkou TJ Sokol Zdíkov. 
Momentálně hrajeme okresní 
přebor III. Přestože pravidelně 
nastupují na mistrovské zápasy 
dva šedesátníci, svým 
nasazením a příkladnou trénin-
kovou morálkou strhávají 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
krásném 3. místě z celkových 
15.týmů, což považuji za 
dobré. Chci poděkovat všem 
hráčům za dobrý přístup k 
zápasům. Zároveň chci 
poděkovat obci Zdíkov, Tj 
Sokol Zdikov za podporu, 
které si vážím, zároveň děkuji 
našim fanouškům, kteří nás 
chodí na sídliště podporovat. 
   Každoroční turnaj budeme 
organizovat v únoru v hale ZŠ 
Zdíkov. Moc děkuji řediteli 
školy Mgr. Kyznarovi za její 
poskytnutí. 
Sportu zdar-nohejbalu zvlášt.  

  Jiří Pešek st. 
 
 
 
 

 
ostatní k neuvěřitelným 
výkonům. Po odehraných pěti 
kolech jsme v přeboru jako 
nováček na výborném čtvrtém 
místě z devíti účastníků s 
bilancí dvou výher, jedné 
remízy a dvou proher. 
Závěrem bych chtěl poděkovat 
vedení obce Zdíkov za 
nemalou finanční podporu 
našeho oddílu.   

Sportu zdar a nejmenšímu 
míčku zvláště.:) 

 František Kraml 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Advent a vše co k němu patří. 
 
     Advent pochází z katolické církve. Je to období radostného očekávání a těšení – věřící se těší na příchod Spasitele, ostatní na 
nejpříjemnější svátky v roce. 
     Kdo si v těchto dnech přivstane a kolem šesté hodiny je v kostele, uslyší takzvané písně – roráty, které se zpívají na jitřních 
mších. Křesťané doporučují pro adventní týdny mírný půst, protože střídmost v jídle bystří rozjímání. 
     Adventní doba trvá čtyři neděle před slavností Narození Páně (25.12.). 
     Děti dostávají adventní kalendáře a otevírají každý den jedno čokoládové okénko. Advent je rozčleněn na dvě části. Od první 
neděle adventní do 16. prosince je pozornost upřena na příchod Krista. Druhou částí je poslední adventní týden od 17. do 24. 
prosinec a je zaměřena ke slavnosti Narození Páně. 
     K nejznámějším symbolům předvánočního času patří adventní věnec. Svíčky na něm si zapalují i nevěřící. A proč se zapalují?  
Dny se zkracují, tmy přibývá. Postupné rozžíhání svící na adventním věnci symbolizuje, že příchod Krista do života znamená 
přemožení temnoty a přicházející  nárůst světla, pokoje a radosti. Věnec je víc než pouhou okrasou. Zelené větve provoní dům a 
znamenají život uprostřed odpočívající přírody. Kruh vyjadřuje společenství a plameny světlo, které osvěcuje každého člověka. 
Svíce jsou čtyři jako čtyři adventní neděle. 
       Původní barvou adventu je barva fialová – podle barvy kněžského roucha. Fialová barva bývala v minulosti velkou vzácností 
a tak ji  v domácím prostředí nahradila lehce dostupná barva červená. 
Prvním adventním  svátkem  byl 30. listopad, svátek sv. Ondřeje. Tento den býval dnem věštění. Dalším svátkem je svátek sv. 
Milukáše, který je do dnešní doby velmi oblíbeným svátkem hlavně pro děti,   a potom 13. prosinec – svátek sv. Lucie, kdy 
tajemné bílé postavy Lucky obcházejí domácnosti a dělají velký předvánoční  úklid. Tento svátek se udržuje stále i u nás. 
Zdíkovecké Lucky každoročně vygruntují všechny navštívené domácnosti a při té příležitosti  vyfešákují  i pány domu. 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nezapomeňme si o Vánocích darovat ten největší dárek… 

Nechť vánoční svátky naplní srdce všech pokojem a mírem! 
Nezapomeňme při tom množství dárků, které nakupujeme a dostáváme, 

na ten nejvlastnější dar : darovat něco sami ze sebe. 
Darovat si navzájem svůj čas. 

Nechť vánoční svátky naplní srdce všech lidí pokojem a mírem! 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


